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E D I T O R I Á L

Hvezdáreň v Hlohovci 
oslavuje 50. narodeniny

#spolutvorimekraj

Hvezdáreň a planetárium M. R. Štefánika bola založená 1. januára 1972 ako 
Krajská hvezdáreň v Hlohovci pre vtedajší rozsiahly Západoslovenský kraj, ktorý 

zahŕňal dnešný Bratislavský, Trnavský, Nitriansky a časť Trenčianskeho kraja. 
Jej vzniku predchádzalo 18-ročné úsilie členov astronomického krúžku a vznik 

ľudovej hvezdárne s veľkou, takmer šesťmetrovou, kupolou na Závodnom klube 
Slovakofarmy. V tomto roku oslavuje 50. výročie a pri tejto príležitosti Trnavská 

župa oznámila zámer modernizácie za 10 miliónov eur.

Viac informácií nájdete na ďalších stranách.
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T É M A  M E S I A C A

Hvezdáreň	a	planetárium	Milana	Rasti
slava	Štefánika	v	Hlohovci,	ktorej	zriaďo
vateľom	je	náš	kraj,	bolo	založené	pred	
50	rokmi.	V	rámci	programu	osláv	sme	
predstavili	projekt	komplexnej	moderni-
zácie	a	rozšírenia	priestorov	jedinečnej	
vedecko-výskumnej	a	kultúrnej	inštitúcie	
v	hodnote	10	miliónov	eur.	Bude	patriť	
medzi	najmodernejšie	v	strednej	Európe.

„Pri príležitosti 50. narodenín našej 
jedi nej hvezdárne a planetária sme predstavi
li ambiciózny projekt. Vďaka plánovanej 
inves tícii v hodnote 10 miliónov eur sa na ša 
inštitúcia stane jedným z najmodernej
ších astronomických pracovísk v strednej 
Európe. Verím, že práve rozvoj jedinečnej 
vedeckovýskumnej a vzdelávacej infraštruk
túry môže nasmerovať náš kraj ku hviezdam, 
ktoré tak rád obdivoval aj Milan Rastislav 
Šte fánik. Dnes totiž opäť vidíme, aké dôležité 

je podporovať a popularizovať vedu a výs
kum. Hlohovec sa tak stane vzdelávacím 
cen trom nielen pre širší región a Slovensko, 
ale dovolím si tvrdiť, že aj Európu,” uviedol	
župan	Jozef	Viskupič	s	tým,	že	pro	jekt	
bude	pre	župu	jedným	z	kľúčových	v	no
vom	programovom	období	eurofondov.
V	júni	2021	bola	vypracovaná	

architektonická	štúdia	na	komplexnú	
rekonštrukciu	budov	a	areálu	hvezdárne	

vrátane	novostavieb	viacerých	pavilónov.	
Komplex	je	rozdelený	na	tri	celky	–	Vedy	
o	vesmíre,	Prírodné	zákony	a	Exteriér	–	
ktoré	integruje	návštevnícke	centrum.	
V	súčasnosti	sa	už	vypracováva	pro
jektová	dokumentácia	na	prvú	etapu,	
v	rámci	ktorej	sa	počíta	s	novostavbou	
centrálnej	vstupnej	haly	a	rekonštrukciu	
administratívnej	budovy	v	predpokladanej	
hodnote	800-tisíc	eur.

Hvezdáreň a planetárium v Hlohovci 
bude jednou z najmodernejších v Európe

Ďalšou fázou modernizácie areálu 
hvezdárne bude novostavba pavilónu 

vesmíru, rekonštrukcia a prístavba 
rotundy s kupolou, novostavba 

pavilónu vedy, rekonštrukcia stavebnej 
a technologickej časti planetária a 
novostavba teseraktu. Komplex sa 

stane multifunkčným, vhodným aj na 
konferencie. Súčasťou zámeru je aj 

úprava areálu hvezdárne vytvorením 
parčíka M. R. Štefánika so zážitkovým 

chodníkom a malým prírodným 
amfiteátrom, či vybudovanie parkovísk 

a infraštruktúry.

Som rád, že trnavská župa pripravila veľký projekt rekonštrukcie 
a modernizácie Hvezdárne a planetária v Hlohovci. Popularizáciu 
vedy, výskumu a vzdelávania na Slovensku považujem za veľmi 

dôležitú a toto je cesta ako ju umocniť. Vďaka tejto investícii 
podporíme aj cestovný ruch a rozvoj viacerých aktivít. Dovolím si 
povedať, že sa Hlohovec a jeho okolie stane vzdelávacím centrom 

pre celý región a Slovensko, a zároveň aj Európu.

Rastislav Mráz, poslanec

Autor:	Michal	Petro
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T É M A  M E S I A C A

Začali sme s modernizáciou športoviska 
pri Obchodnej akadémií v Senici

Trnavský	žu
pan	Jozef	Viskupič	
absolvoval	návštevu	
senického	regiónu.	
Pozrel	sa	na	začiatok	
rekonštrukcie	špor
toviska	pri	Obchodnej	
akadémii	v	Senici,	
ktorú	župa	realizuje	 
v	rámci	balíka	výstav-
by	a	modernizácie	13	
športovísk	v	celkovej	
hodnote	viac	ako	 
7	miliónov	 
eur.

V	rámci	pracovné-
ho	výjazdu	župan	nav-
štívil	budovu	DAV-u	
v	Senici.	Priestor	bude	
po	rekonštrukcií	slúžiť	
na	organizovanie	
kultúrnych	a	spoločen
ských	podujatí.	Záro-
veň	bude	fungovať	ako	
komunitné	centrum	
pre	mládež.	Na	jej	
modernizáciu	sme	
prispeli	z	Fondu	na	
rozvoj	Trnavského	kra
ja	sumou	15-tisíc	eur.

V priestoroch pri Obchodnej akadémií vznikne nové športovisko.

Teší ma, že pokračujeme v napĺňaní nášho cieľu, ktorým je zlepšiť 
podmienky pre zdravý životný štýl našich obyvateľov. Súčasťou 
nášho plánu je vybudovať kvalitné športoviská pre študentov 

stredných škôl i pre širokú verejnosť. Modernizácia areálu 
Obchodnej akadémie v Senici sa bude týkať basketbalového 

ihriska, atletickej dráhy alebo priestoru na skok do diaľky. 
Vybudujeme aj vonkaj ší workoutový priestor s posilňovacími 

strojmi a hrazdami. Stavebné práce dosahujú hodnotu 444-tisíc 
eur. Do siedmich mesiacov by malo byť športovisko hotové.

Jozef Viskupič, trnavský župan
Autor:	Natália	Petkáčová

Riaditeľka Obchodnej akadémie
v Senici Jana Pekarová a trnavský 

župan Jozef Viskupič..
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Pavol Tomašovič
Krajská knižnica Juraja Fándlyho v Trnave si tento rok pripomína 
95. výročie svojho založenia. V roku 2022 pripravuje pre návštevníkov 
knižnice niekoľko podujatí nielen čitateľských, ale aj kultúrno-
spoločenských. Od roku 2019 riadi najväčšiu verejnú knižnicu Pavol 
Tomašovič. V rozhovore s ním sa dočítate viac podrobností o výročí 
knižnice, ale aj informácie o novej Letnej čitárni so zelenou strechou.

Knižnica	tento	rok	oslavuje	95.výročie,	ako	si	spomínate	na	
minulé	roky	knižnice?
Moje	osobné	spomienky	sa	viažu	už	len	k	budove,	v	ktorej	

knižnica	sídli	v	súčasnosti.	Budova	Adalbertinum,	kde	pred	
95	rokmi	knižnica	začínala,	bola	pre	moju	generáciu	zviazaná	
najmä	so	základnou	školou.	Do	dnešnej	budovy	knižnice	som	
prvýkrát	vstúpil	ako	žiak	základnej	školy,	keď	som	mal	knihy	
zo	školskej	knižnice	v	rámci	svojho	obľúbeného	žánru	už	
všetky	prečítané.	V	dospelosti	začala	byť	knižnica	pre	mňa	aj	
miestom	stretávania	sa	s	priateľmi,	spisovateľmi	i	čitateľmi	pri	
zaujímavých	literárnych	podujatiach.	Priznám	sa,	že	v	súčas
nosti	si	knihy	viac	kupujem,	ako	požičiavam,	a	to	aj	kvôli	
istému	zlozvyku	pri	čítaní.	Pri	mojej	predchádzajúcej	práci	som	
si	v	rámci	komunikácie	s	médiami	či	občanmi	uvedomil,	že	ak	
nemáme	stratiť	schopnosť	dorozumieť	sa,	je	potrebné	vedieť	
správne	načúvať	a	čítať	aj	medzi	riadkami.	

Riaditeľom	ste	tretí	rok,	aké	zmeny	sa	odvtedy	urobili?
Napriek	covidovým	rokom	sa	nám	podarilo	v	knižni

ci	dokončiť	rekonštrukciu	detskej	herne,	obnoviť	zábradlie	

vnútorného	schodiska	i	vstupnej	brány,	upraviť	internetovú	
miestnosť	na	novú	multifunkčnú	miestnosť	s	elektronickými	
čítačkami	kníh,	tabletmi,	3D	tlačiarňou	a	bohatou	ponu-
kou	seminárov	a	praktických	ukážok	na	zlepšenie	zručnosti.	
Začiatkom	tohto	roka,	v	ktorom	si	pripomíname	95.	výročie	
existencie	knižnice,	sme	dokončili	rekonštrukciu	študovne	a	vo	
februári,	po	ročnej	príprave	projektov	a	povolení,	sme	začali	
s	výstavbou	letnej	čitárne	v	priestoroch	knižničnej	záhrady.	
Som	vďačný,	že	vedenie	aj	poslanci	TTSK	tieto	aktivity	fi
nančne	podporujú.

Máte	v	knižnici	nejakú	vzácnu	knihu,	ktorá	je	výnimočná?
Priznám	sa,	že	pre	mňa	je	každá	kniha	výnimočná.	Len	

samotný	fakt	vzniku	knihy,	možnosť	vstúpiť	do	spoločného	
príbehu	rozprávania	je	geniálna	ako	život	sám.	Je	aj	nie	je	to	
len	našou	zásluhou.	Sme	súčasťou	niečoho,	čo	nás	presahuje.	
S	vlastným	príbehom	i	s	tým,	ktorý	je	ukrytý	v	knihe.	Možnosť	
prepojiť	skúsenosti,	príbeh	s	príbehom,	je	ako	zlievanie	poto	kov	
a	riek	do	mora	poznania.	Kniha	je	jednou	z	takýchto	možnos
tí.	Preto	je	v	tomto	širšom	kontexte	každá	kniha	výnimočná.		

R O Z H O V O R
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Pavol	Tomašovič	sa	na	rodil	10.	
januára	1964	v	Trnave.	Od	roku	
2019	je	riaditeľom	Knižnice	Juraja	
Fándlyho	v	Trnave.	V	minulosti	
pôsobil	ako	hovorca	mesta	Trnava,	
kde	bol	vo	funkcií	od	roku	1997.	
Dlhodobo	sa	venuje	kultúre,	
pričom	je	sám	autorom	niekoľkých	
autorských	kníh	a	zborníkov.

Je	samostatnou	kvapkou	v	mori,	
ktoré	by	však	bez	jednotlivých	
kvapiek	morom	nebolo.	Ak	ale	máte	
na	mysli	konkrétnu	knihu,	ktorá	je	
pre	mňa	vzácna,	nemôžem	nespo-
menúť	tú,	ktorá	pochádza	z	pera	
autora,	po	ktorom	je	naša	knižnica	
pomenovaná.	Sú	to	Kázne	Juraja	
Fándlyho	z	roku	1795.

Občas	sa	stane,	že	niekto	zabudne	
knihy	odovzdať.	Spomínate	si	na	
vtipnú	výhovorku	alebo	dôvod,	
prečo	bolo	odovzdanie	omeškané?
Mám	rád	odpoveď,	keď	sa	čitateľ	

prizná,	že	sa	začítal	až	tak,	že	stratil	
pojem	o	čase.	Tomu	ja	rozumiem.

Dokáže	si	podľa	Vás	každý	človek,	
aj	ten	ktorý	nečíta,	nájsť	žáner,	
ktorý	by	ho	mohol	baviť?
Určite.	Pretože	tým	najbytostne

jším	žánrom,	ktorý	sa	dotýka	člove
ka,	je	práve	kniha	života.	Príbeh,	
ktorý	píše	každý	z	nás	vlastným	
životom.	A	ak	to	myslíme	vážne,	po-
tom	potrebujeme	aj	čitateľa.	Takého,	
ktorý	sa	učí	rozumieť	nám,	čo	pred
pokladá,	že	aj	my	chceme	rozumieť	
jemu.	Navzájom	sa	teda	učíme	
počúvať,	vedieť	vstúpiť	do	príbe
hu	toho	druhého.	A	to	už	sme	pri	
rozprávaní	a	čítaní	života,	ktoré	by	

R O Z H O V O R

Pavol Tomašovič, riaditeľ

Takto bude vyzerať Letná čitáreň.

malo	baviť	každého.	Platí	teda,	že	kto	
hľadá,	nájde	aj	knihu,	ktorá	ho	osloví.

Tento	rok	čaká	knižnicu	výrazná	
zmena	–	vybuduje	sa	nová	Letná	
čitáreň.	Ako	postupujú	práce?
Napriek	pandémii,	ktorá	nás	v	pos

lednom	období	zasiahla,	možno	pove
dať,	že	naplánované	práce	postupujú	
podľa	harmonogramu.	Po	odstránení	
starých	betónových	garáží	
sme	v	záhrade	knižnice	
vykonali	prvé	zemné	
práce	a	položi
li	základy	letnej	
čitárne.	Verím,	že	
koncom	leta	bude	
už	hrubá	stavba	
hotová	a	paralelne	
s	dokončovaním	
stavby	sa	začne	celková	
úprava	a	kultivácia	
knižničnej	záhrady.	Cieľom	
týchto	prác	je	vytvoriť	príjemný	
relaxačno-oddy	chový	i	esteticky	
pútavý	priestor	pre	našich	návšte
vníkov.	Celá	zelená	plocha	sa	bude	
revitalizovať,	počítame	aj	so	zavedením	
nového	zavlažovacieho	systému.	
V	dotyku	s	Ružovým	parkom	vznikne	
oddeľujúca	sprie	vodná	zeleň,	ktorú	
bude	tvoriť	zmes	kvitnúcich	opada-
vých	i	stále	zelených	krovín.	V	záhrade	

vysadíme	aj	nové	stromy,	vďaka	ktorým	získa-
me	prirodzený	tieň	počas	horúcich	letných	dní.	
Pred	budovou	letnej	čitárne	je	navrhnutá	terén
na	modelácia,	ktorú	chceme	využívať	v	rámci	
kultúrnych	podujatí	ako	„zelené“	pódium.

Na	aké	aktivity	bude	čitáreň	slúžiť?
Letná	čitáreň	bude	pozostávať	z	multi

funkčnej	miestnosti,	ktorá	bude	slúžiť	primárne	
čitateľom	a	zároveň	sa	bude	efektívne	využívať	
na	prednášky,	prezentácie	či	diskusie	rôzne
ho	druhu,	v	rôznych	formátoch	a	pre	všetky	
generácie	našich	priaznivcov.	Dispozične	je	
situovaná	s	výhľadom	na	záhradu	s	otvorenou	
terasou.	V	letnom	období	tak	vznikne	bezpros
tredné	prepojenie	s	veľkou	knižničnou	záhra
dou.	Veríme,	že	letná	čitáreň	bude	príjemným	
zázemím	pre	našich	čitateľov	i	širšiu	verejnosť,	
ktorá	prejavuje	záujem	o	stretnutia	so	spiso
vateľmi,	o	vzdelávacie	i	oddychové	aktivity,	ako	
aj	o	komorné	koncerty	či	komunitné	stretnutia.

Knižnica	bude	mať	zelenú	strechu,	čo	to	
znamená?
Zelená	strecha	knižnice	má	viacero	sym

bolických	rovín.	Knižnica	sa	hlási	k	mysleniu	aj	
k	prírode.	Človek	je	súčasťou	prírody,	

a	preto	ak	nám	ide	o	kvalitu	života,	
je	dôležité	myslieť	v	kontexte	
prírody	a	nevytláčať	ju	zo	
svojej	pozornosti.	Aktivity	
knižnice	budú	pokračovať	
v	duchu	symbiózy	človeka,	
myslenia	a	prírody.

Svojim	spôsobom	pôjde	
o	darček	župy	pre	knižnicu,	

aké	podujatia	k	výročiu	tento	
rok	chystáte?

Viac	ako	štyristo	podujatí	počas	tohto	
roka	je	určených	pre	všetky	vekové	kategórie.	
Z	pri	pravených	podujatí	spome	niem	už	pravi
delný	Mama	klub,	kto	rý	ponúka	aktivity	pre	
deti	aj	pre	ich	rodičov.	Pokračovať	budú	aj	
tínedžerské	stretnutia	pre	mladých	čitateľských	
fanúši	kov	a	pre	tých	starších	je	zasa	pripravený	
nový	cyklus	O	knihe	pri	káve,	ako	aj	cyklus	
komunitných	stretnutí	s	historikmi	a	cesto
vateľmi.	Pokračovať	budú	Trnavská	poetika	aj	
Rozhovory	z	knižnice	na	rôzne	zaujímavé	témy.	
V	rámci	nich	si	pripomenieme	aj	95	rokov	od	
narodenia	Miroslava	Válka.	Nebudú	chýbať	ani	
osvedčené	formáty:	Ako	na	tablet	či	mobilný	
telefón	pre	seniorov,	Tréningy	pamäti,	tvorivé	
dielne,	besedy,	burzy	kníh,	školenia	pre	študen
tov	či	posedenia	pri	scrabble.	Tento	rok	sme	
vypísali	aj	súťaž	Literárny	salón	a	pre	mladých	
kreatívnych	čitateľov	súťaž	Vytvor	vlastný	
komiks.	Na	webovej	stránke	si	pripomenieme	
výročie	knižnice	seriálom	Z	histórie	knižnice.	
Oslavy	jubilea	vyvrcholia	na	jeseň	galaprogra-
mom	Sme	tu	pre	vás.	

 
V júni bude 

vyhlásená architekto
nická súťaž na návrh novej 
budovy knižnice v Galante, 

ktorá si pripomenula 70.výročie 
svojho vzniku. V meste vyt
voríme nový reprezen tatívny 

kultúrno- spoločenský 
priestor.

Autor:	Peter	Kováčik
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Predstavujeme vám 
našich šikovných kolegov

Silvia Szokolová, cyklokoordinátorka Trnavského kraja
Na úrade TTSK som súčasťou Krajskej inovačnej rozvojovej agentúry (KIRA) od 
roku 2020. Do mojej pracovnej náplne patrí podieľanie sa na rozvoji udržateľnej 
mobility, predovšetkým cyklodopravy na území kraja, zabezpečenie činností tý
kajúcich sa procesu obnovy, budovania a modernizácie cykloturistického a cyklo
dopravného značenia, budovania a obnovy cyklotrás a doplnkovej infraštruktúry 
cyklotrás na území TTSK. Minulý rok sme začali spolupracovať s občianskym 
združením Cyklokoalícia. Na základe tejto spolupráce v týchto dňoch finišujeme so 
Štúdiou rozvoja cyklistickej dopravy v kraji. Momentálne tiež s vedením atómovej 
elektrárne Jaslovské Bohunice a obcou Jaslovské Bohunice pripravujeme projek
tovú dokumentáciu na cyklotrasu vedúcu do AE.

Nikol Kozmová, Kreatívne centrum
Na župnom úrade pracujem od roku 2021. Mojím 
zameraním je práca na novom projekte Kreatívne
ho centra v Trnave a to na pozícii manažéra pre 
programy, čo v preklade znamená, že mám na 
starosti náplň centra čo sa týka programu, ľudí, 
atmosféry a zároveň aj pozitívnych dopadov. 
Myslím si, že podporovať kultúrno kreatívny 
priemysel vytvorením priestoru pre začínajúcich 
kreatívcov kde budú mať jednoduchší štart, je 
práve to čo môže a má kraj robiť. Mojou úlohou je 
vyhrať sa s tým, aby služby ktoré bude centrum 
poskytovať, boli kvalitné a zároveň zábavné, aby 
to kreatívne hlavy neunudilo. Pristupovať chceme 
veľmi individuálne podľa potrieb, no zároveň mi 
ide aj o vytvorenie takého nového trnavského 
podhubia, malej komunity, ktorá bude spolu 
fungovať pod jednou strechou. Na mojej práci ma 
baví, že má reálny dopad na ľudí. Aj keď je to beh 
na dlhú trať. Človek sa učí trpezlivosti a smerova
niu k dlhodobej vízii, čo môže byť často náročné. 
Vo voľnom čase rada žijem umením a kultúrou. 
Do toho si rada zabehám alebo oddychujem na 
mojej druhej adrese na juhu v Hurbanove, odkiaľ 
pochádzam. Mám psa Jakuba, píšem poéziu 
v zoskupení Spoetika, môj obľúbený spisovateľ 
je Milan Kundera a najradšej sa buď kúpem, 
opekám pri ohni alebo sa dlho do noci vykecávam 
s priateľmi.

Daniela Nagyová, odbor sociálnych vecí
Na úrade pracujem od roku 2004, ako odborný referent Od
boru sociálnych vecí. Celý svoj pracovný život som venovala 
práci s ľuďmi. Keby som sa znovu narodila, išla by som presne 
tou istou cestou len bohatšia o skúsenosti. Aj po 40 rokoch 
praxe môžem povedať, že mám svoju prácu rada a stala sa 
mojim poslaním. Mojou hlavnou pracovnou náplňou je vykonávať 
prácu v súlade so zákonom o sociálnych službách. Venovať sa 
klientom v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsob
nosti TTSK. Vždy som bola naklonená novým veciam, nápadom 
a ich realizáciám. Počas mojej praxe som sa zúčastnila na veľa 
projektoch, vzdelávaniach,  bola a som členkou pracovných skupín 
, stretávala a spoznávala sa s ľuďmi dôležitými pre spoluprácu 
s ktorými som stále v kontakte a keď je treba vieme popísať 
problém a navrhnúť riešenie. Vážim si, že veľa aktivít, ktorých som 
bola organizačne účastná v prospech sociálne odkázaných bolo 
podporených vedením TTSK.  Keď toto všetko prežívate v kolektíve 
so vzájomnou podporou ak treba a starostlivosťou zamestnávateľa  
o Vás viete svoj pracovný život držať v rovnováhe. Môj súkromný 
život tvorí radosť z troch vnúčat, ktoré ma obohacujú. Som človek 
rodinne založený preto mám najväčšiu radosť, keď sa stretne rodi
na, pretože pre stretnutie rodiny sa nemusí hľadať príležitosť.

T É M A  M E S I A C A
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Do	užívania	sme	odovzdali	ďalšiu	
časť	Vážskej	cyklomagistrály.	Ide	o	3,6	
kilometra	dlhý	úsek	medzi	hranicou	
Trenčianskeho	a	Trnavského	kraja	
a	Železným	mostom	v	Piešťanoch.	
Celková	výška	oprávnených	nákladov	
projektu	bola	490-tisíc	eur,	pričom	
sme	na	jeho	spolufinancovanie	získali	
nenávratný	finančný	príspevok	z	Integ-
rovaného	regionálneho	operačného	
programu	(IROP).
Na	3,6	kilometra	dlhom	úseku	bola	

vyasfaltovaná	cyklotrasa,	ktorá	oplý
va	príslušným	dopravným	značením.	
Súčasťou	vybudovanej	cyklotrasy	je	aj	
cyklistické	odpočívadlo,	ktoré	pozostá
va	z	agátového	altánku,	lavičiek,	stola	
a	dvoch	stojanov	na	bicykle.	Okrem	

toho	bude	súčasťou	odpočívadla	aj	
fotovoltaický	panel	s	dvomi	zásuvkami	
na	nabíjanie	mobilných	zariadení.

MÁME	VYPRACOVANÚ	STRATÉGIU	
ROZVOJA	CYKLISTICKEJ	DOPRAVY
V	ostatnom	období	sme	sa	zamera-

li	na	prípravu	koncepčného	rozvoja	
cyklistickej	dopravy	a	cykloturizmu	na	
území	župy.	V	spolupráci	s	renomo-
vanými	občianskymi	združeniami	sme	
aktualizovali	stratégiu	rozvoja	cyklotrás	
a	cyklodopravy	na	roky	2018-2023	
a	súčasne	sme	vypracovali	štúdiu	rozvo
ja	cyklistickej	dopravy	na	území	kraja.

„V období nášho nástupu do župy 
patrila oblasť cyklodopravy medzi tie 
najzanedbanejšie. Chýbali konkrét ne  

projekty, ako aj vízie a plá ny. Som preto 
rád, že sme urobili kus práce, ktorej 
výsledkom je výstavba cyklotrás a do
plnkovej infraštruktúry či obnova cyklo
turistického značenia. 
Paralelne sme 
pripravili aj kon
cepčné doku
menty. Do 
aktualizácie 
stratégie, 
ktorú 
spracoval 
Slovenský 
cykloklub, 
sme inten
zívne zapojili 
obce aj mestá, 
ktoré tiež môžu 
žiadať o nové eurofondy 
a prostriedky z plánu obnovy. Dôležitá 
totiž bude koordinácia jednotlivých 
záme rov tak, aby sa vzájomne užitočne 
dopĺňali. Obyvateľom chceme ponúknuť 
reálnu, bezpečnú a komfortnú alternatívu 
k cestovaniu autom,“ skonštatoval	tr
navský	župan	Jozef	Viskupič.
Komplementárnym	dokumentom	ku	

stratégii	je	Štúdia	rozvoja	cyklistickej	
dopravy	v	Trnavskom	kraji,	ktorá	vznikla	
v	spolupráci	s	Cyklokoalíciou.	Tento	uni-
kátny	materiál	kladie	dôraz	na	princípy	
hodnoty	za	peniaze,	teda	navrhuje	
finančne	efektívne	riešenia	so	spoločen
skou	návratnosťou	investícií	do	rozvoja	
cyklistickej	dopravy.

Dokončili sme výstavbu úseku Vážskej  
cyklomagistrály v Piešťanoch a vypracovali  
sme Stratégiu rozvoja cyklistickej dopravy

Krstilo sa symbolicky vodou z cyklistickej 
športovej fľaše.

Jedna z dvoch zásuviek na nabíjanie  
mobilných zariadení.

T É M A  M E S I A C A

Autor:	Michal	Petro
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Zmodernizovali sme komunikáciu  
s verejnosťou a prístup k informáciam
V	rámci	zlepšovania	prístupu	k	in

formáciám	sme	inovovali	naše	digitálne	
informačné	nástroje.	Modernizáciou	
prešla	webová	stránka	www.trnava-vuc.
sk	a	portál	elektronických	služieb	pre	
obyvateľov	kraja.	V	priestoroch	nášho	
úradu	na	Starohájskej	10	v	Trnave	sme	
umiestnili	dva	dotykové	informačné	
kiosky,	v	ktorých	je	prístupná	elektro-
nická	úradná	tabuľa	a	ďalšie	proklientské	
elektronické	služby.		
V	rámci	zlepšovania	prístupu	k	sme	

inovovali	naše	digitálne	informačné	
nástroje.	Modernizáciou	prešla	webová	
stránka	www.trnava-vuc.sk	a	portál	
elektro	nických	služieb	pre	obyvateľov	
kraja.	V	priestoroch	nášho	úradu	na	
Starohájskej	10	v	Trnave	sme	umiest
nili	dva	dotykové	informačné	kiosky,	
v	ktorých	je	prístupná	elektronická	úrad

ná	tabuľa	a	ďalšie	proklientské	elektro-
nické	služby.		

„Veľmi ma teší, že sme prijali ďalšie 
opatrenia, ktorými napĺňame princíp 
otvoreného vládnutia. Po viacerých 
krokoch na zvýšenie transparentnosti 
z uplynulého obdobia sme zmodern
izovali našu webovú stránku a vylepšili 
elektronické služby. Benefitom je, že župa 
po novom dokáže informácie na portáli 
lepšie a promptnejšie aktualizovať vďaka 
open source redakčnému systému. Novú 
stránku sme vytvorili a spravujeme si ju 
sami, bez dodávateľov. Rozšírený elektron
ický portál integruje elektronické služby, 
centrálnu elektronickú úradnú tabuľu, či 
prostredie otvorenej samosprávy. Oby
vateľom tak prinášame jednoduchší prístup 
k informáciám a komunikácii s úradom,“ 
povedal	trnavský	župan	Jozef	Viskupič.

Pre	úpravu	webovej	stránky	sme	sa	
rozhodli	s	cieľom	zlepšenia	a	skvalitnenia	
prístupnosti	informácií	obyvateľom.	Ak
tualizácia	zlepšila	prehľadnosť	informá	cií	
či	dokumentov.	K	dispozícii	sú	aj	doda- 
točné	možnosti	prístupnosti,	ako	naprík-
lad	režim	pre	zrakovo	znevýhodnených,	
ale	aj		režim	zobrazenia	pre	ľudí	s	epilep
tickými	záchvatmi	či	pre	ľudí	s	ADHD.
K	zvýšeniu	užívateľského	komfortu	

prispievajú	aj	e-služby,	ktoré	zahŕňajú	
možnosť	podávania	žiadostí	o	dotá
cie,	informácie	o	zákonoch,	správnych	
poplatkoch	či	zákonných	lehotách.	Od	
roku	2019	je	sprístupnený	central
izovaný	portál	otvorenej	samosprávy,	
kde	sa	nachádzajú	všetky	potrebné	
informácie	o	orgánoch	župy	a	dokumen
ty	súvisiace	s	zasadnutiami	krajského	
zastupiteľstva.

Nová webová stránka trnavskej župy je prehľadnejšia a nájdete na nej 
všetky potrebné informácie.

Na stránke nájdete aj elektronickú úradnú 
tabuľu a dokumenty k zastupiteľstvám.

Autor:	Natália	Petkáčová
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Zaujme Vás

Získali	sme	nenávratné	finančné	
príspevky	v	celkovej	výške	takmer	

7,5	milióna	eur.	Na	rekon štrukciu	cest
ného	mosta	cez	rieku	Váh	v	Hlohovci	
sme	dostali	z	eurofondov	5,3	milióna	
eur.	Zmodernizujeme	aj	cestu	II.	triedy	
v Šoporni	vrátane	mosta	cez	potok	
Jarčie	s	eurofondovým	príspevkom	
vo výške	2,1	milióna	eur.

Za 40-tisíc eur sme vynovili priestory 
Žitnoostrovskej knižnice v Dunaj-

skej Strede. V knižnici sú vymenené 
pod lahy, maľovka chodby, nový náby-
tok, ale aj interiérové dvere. Pribudol 
kamerový systém v mládežníckom 
oddelení a nová 3D tlačiareň na klubovú 

činnosť detí. Zamestnanci sa môžu 
tešiť na nové klimatizačné zariadenia 

v kanceláriách.

Po	zime	sme	opäť	rozbeh	li	re
konštrukčné	práce	na	cestách	

II.	a	III.	triedy	v	Trnav	skom	kraji.	
Na	tento	rok	máme	v	okrese	Tr
nava	naplánovaných	12	projektov.	

Stavebné	stroje	dokončili	rekon-
štrukciu	úseku	cesty	v	intravilánoch	

obcí	Brestovany	a	Dolné	Lovčice.	Nový	
povrch	cesty	bol	položený	v	dĺžke	4,2	
kilometra	a	celkovo	sme	doň	investovali	
863-tisíc	eur. 

Na župnom úrade sme privítali 
prvého slovenského podpredsedu 

Európskeho parlamentu Michala Šimeč-
ku. So trnavským županom diskutovali 
o domácich aj európskych témach, 
budúcnosti automobilového priemys-
lu, či o aktivitách nášho zastúpenia 
v Bruseli. Vzácny hosť ocenil, že župa 
bola akcieschopnou pri očkovaní proti 
ochoreniu Covid-19 a napomáha aj 
vojnovým utečencom z Ukrajiny.

Zapojili	sme	sa	aj	do	druhej	výzvy	
Fondu	na	podporu	športu,	v	ktorej	

sme	uspeli	s	projektom	vybudovania	
novej	telocvične	pri	Gymnáziu	Ladislava	
Dúbravu	v	Dunajskej	Strede.	Telocvičňa	
sa	stavia	od	januára	a	mala	by	byť	
dokončená	ešte	tento	rok.	Bude	pozos
távať	z	dvoch	častí,	a	to	z	hracej	plochy	
a	sociálneho	zázemia,	ktoré	budú	môcť	
využívať	nielen	študenti	a	pedagó	govia	
školy,	ale	aj	široká	verejnosť.	

V areáli	Centra	sociálnych	služieb	(CSS)	v	Rohove	budujeme	
čistiareň	odpadových	vôd	v	hod
note	407-tisíc	eur.	Ďalších	136-tisíc	
eur	sme	investovali	na	rekonštruk
ciu	kúpeľní	v	Domove	sociálnych	
služieb	a	zariadení	pre	seniorov	
v	Senici.	Tie	to	aktivity	prispievajú	
ku	kontinuálnemu	skvalitňovaniu	
podmienok	pre	klientov	odkázaných	
na	sociálnu	starostlivosť.

„Značný podiel na investičných 
akciách župy pravidelne tvorí moder
nizácia zariade ní sociálnych služieb. 
Tento rok ide o takmer tri milióny 
eur. Aktuálne začíname s výstavbou 
modernej čistiarne odpadových vôd 
a dobudovaním kanalizácie v Cen
tre sociálnych služieb v Rohove, kde 
máme 120 klientov. Touto investíciou 
vo výške viac ako 400tisíc eur vy
riešime dlhodobý problém, ktorý trápi 
región a sa motnú obec už niekoľko 
desiatok rokov,“	avizoval	 
trnav	ský	 
 
 

 
 
 
žu
pan	
Jozef	
Viskupič.	

Čistiareň	je	navrhnutá	na	
základe	najnovších	poznatkov	
v	ob	lasti	mechanicko-biologic-
kého	a	chemického	spracovania	
odpado	vých	vôd.	Bude	prepojená	
na	jestvujúcu	splaškovú	kanalizáciu	
z	hlavnej	budovy	a	z	ubytovacích	
zariadení.	Vzhľadom	na	umiestnenie	
čistiarne	v	areáli	CSS	Rohov	a	jej	
údržbu	bude	nutné	vybúrať	ot
vor,	kde	bude	osadená	samonosná	
posuv	ná	brána.

Dokončujeme	rekonštrukciu	
kú	peľní	v	Domove	sociálnych	
služieb	a	zariadení	pre	se-
niorov	v	Senici.	Ako	po-
vedal	župan	Viskupič,	

„zrekonštruovali sme 24 
kúpeľní v ubytovacích 
bunkách a ďalšie štyri 
spoločné kúpeľne. 
Aj takto zvyšujeme 
komfort pre klientov 
zariadenia, ktoré je 
najväčším v kraji.“

N O V I N K Y

Deje sa
 

v kraji
AKT

UAL
ITY

Skvalitňujeme	sociálnu	 
starostlivosť	na	Záhorí

Autor:	Peter	Kováčik
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N O V I N K Y

Zmodernizovali	sme	úsek	cesty	II.	triedy	od	intravilánu	
obce	Banka	po	horský	priechod	Havran	v	okrese	Piešťa

ny.	Úsek	v	dĺžke	4,4	kilometra	sme	zrekonštruovali	celkovo	
za	2,5	milióna	eur	vďaka	spolufinancovaniu	z	eurofondov.	
Rekonštrukcia	spojnice	medzi	Trnavským	a	Nitrianskym	
krajom	trvala	od	februára	minulého	roka.
Okrem	rekonštrukcie	asfaltových	vrstiev	sa	zrealizovalo	

aj	osadenie	zvodidiel,	odvodňovanie	komunikácie,	ktoré	
predtým	spôsobovalo	deštrukcie	krajníc	a	vozovky.	Vybudo
vaných	bolo	deväť	gabiónových	múrov	a	dva	mikropiló	tové	
železobetónové	prahy	na	zaistenie	stability	násypov	cesty	
a	svahov.
Rekonštrukciu	sme	financovali	z	eurofondov,	z	ktorých	

nám	pôvodne	bolo	schválené	poskytnutie	nenávratného	
finančného	príspevku	vo	výške	štyroch	miliónov	eur	pri	
štandardnom	5-percentnom	spolufinancovaní	župou.	Oproti	
predpokladu	sa	cenu	rekonštrukcie	tohto	úseku	podarilo	
znížiť	po	transparentnej	súťaži	takmer	o	polovicu	na	
2,2	milióna	eur.	V	priebehu	výstavby	boli	odhalené	
skutočnosti,	ktoré	si	vyžiadali	dodatočné	práce.	
Z	toho	dôvodu	sme	požiadali	o	navýšenie	výdav-
kov	o	227-tisíc	eur,	čo	nám	bolo	riadiacim	orgánom	
schválené.

Koncom	mája	sme	zverejnili	zoznam	projektov,	ktoré	získali	
finančnú	dotáciu	z	Fondu	na	rozvoj	Trnavského	kraja.	

Spome dzi	111	doručených	žiadostí	získa	podporu	51,	medzi	
ktoré	bude	rozdelených	spolu	900-tisíc	eur.

„Aj v roku 2022 podporíme výnimočné aktivity, ktoré budú 
prínosom pre rozvoj našej župy v rôznych tematických oblastiach. 
Podporou 51 projektov sledujeme obnovu historických pamiatok, 
rozmach kreatívneho priemyslu, tvorbu zelenej krajiny, vzdelávanie 
mládeže, fungovanie IT startupov či rozvoj elek
tromobility. Medzi zámermi, ktoré najviac 
ocenila výberová komisia, je napríklad 
oprava strechy na Dome kultúry 
v Skalici od slávneho architekta 
Dušana Samuela Jurkoviča. 
Najlepšie hodnoteným projek
tom sa stala záchrana hradu 
Korlátka pri Cerovej v okrese 
Senica,“	uviedol	trnavský	
župan	Jozef	Viskupič.
Sumou	32-tisíc	eur	pod

poríme	pokračovanie	rekonšt
rukcie	pamiatkovo	chráneného	
objektu	synagógy	v	obci	Šaštín-
Stráže,	kde	pribudne	prípojka	na	
vodu	a	elektrinu	a	bude	zrealizovaný	
reštaurátorsky	prieskum.
Finančne	podporíme	aj	zámer	Fóra	inštitútu	pre	výskum	

menšín,	ktoré	chce	v	Dunajskej	Strede	vybudovať	štúdio	
a nahrávať	v	ňom	sériu	podcastov	#SocIn	na	propagáciu	so
ciálnych	inovácií	a	sociálneho	podnikania.	V	okrese	Galanta	

pribudne	s	dotáciou	13-tisíc	eur	aj	energeticky	samo
statné	športovisko	Veslárskeho	klubu	Šintava.
Finančná	podpora	v	celkovej	hodnote	58-tisíc	

eur	z	Fondu	na	rozvoj	Trnavského	kraja	bude	
použitá	aj	na	rozšírenie	siete	elektronabíjacích	
staníc	na	území	kraja.

Bývalý	slovenský	reprezentant	
a	naposledy	hráč	Spartaka	Trnava	
Martin	Škrtel	si	prevzal	Cenu	pred
sedu	Trnavského	samosprávneho	
kraja.	Ocenenie	mu	odovzdal	žu
pan	Jozef	Viskupič	pri	príležitosti	
ukončenia	futbalovej	kariéry.
Počas	prijatia	v	Úrade	TTSK	

boli	Martinovi	Škrtelovi	pred
stavené	aj	naše	projekty	v	oblasti	
športu.	Medzi	rokmi	2021	a	2023	
zrealizujeme	13	investícií	do	
rozvoja	športovej	infraštruktúry	
v hodnote	sedem	miliónov	eur.	
Počíta	sa	aj	s vybudovaním,	res
pektíve	moder nizáciou	mini-futba
lových	ihrísk	napríklad	pri	Strednej	
priemyselnej	škole	elektrotech

nickej	v	Piešťanoch	alebo	Obchod
nej	akadémií	v	Senici.	Nad	tento	
rámec	sme	spolu	vyčlenili	600-tisíc	
eur	na	rekonštrukciu	plavárne	
v areáli	Materiálovotechnologickej	
fakulty	Slovenskej	technickej	
univerzity	v	Trnave	a	prestrešenie	
ľadovej	plochy	v	Dunajskej	Strede.
Kraj	dotáciami	prispieva	aj	na	

činnosť	športových	klubov,	rozvoj	
mladých	športových	talentov,	či	
popularizáciu	futbalu	a	moderni
záciu	štadiónov.	Župa	finančne	
podporila	napríklad	organizáciu	
majstrovstiev	Európy	hráčov	do	19	
rokov,	ktorý	sa	uskutoční	medzi	
18.	júnom	a 1. júlom	2022	aj	 
v Trnave	a Dunajskej	Strede.

Futbalista	Martin	Škrtel
si	prevzal	Cenu	Predsedu	TTSK

Dokončili	sme	 
rekonštrukciu	Havranu

Z	Fondu	na	rozvoj	kraja	sme	 
rozdelili	900	tisíc	eur

Deje sa v kraji

AKTUALITY

Autor:	Peter	Kováčik
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O B Y VAT E L I A

Predstavujeme ďalšie projekty  
z participatívneho rozpočtu

Jedným	z	úspešných	projektov,	
ktorý	sa	bude	realizovať	v	okrese	
Skalica,	je	vytvorenie zmyslovej 
telocvične pre deti s neuro-vývinovou 
poruchou ako autizmus, Aspergerov 
syndróm, rettov syndróm, ADHD, 
vývinová dysfázia a iné.	Bude	to	
komunitný	terapeutický	a	voľno- 
časový	priestor,	ktorý	v	skalickom	 
regióne	chýba,	a	preto	je	veľmi	
potrebný.	Bude	to	miesto,	ktoré	
poskytne	okrem	odbornej	pomoci	
aj	zázemie	a	miesto	pre	telocvik,	
relaxáciu	a	zmyslovú	terapiu	deťom.	
Súčasťou	bude	vzdelávanie	rodičov	
detí	s	neurovývinovou	poruchou.	
Zmyslová	telocvičňa	sa	bude	skladať	
z	dvoch	častí.	Prvá	bude	relaxačná	
miestnosť	Snoezelen.	Druhá	časť	
bude	slúžiť	ako	zmyslová	a	pohy
bová	telocvičňa	pre	neurovývinovú	
terapiu,	ergoterapiu,	muzikoterapiu	
a	telocvik.

V Piešťanoch	sa	tento	rok	vďaka	
podpore	uskutoční	modernizácia 
detského ihriska Karibik.	Cieľom	je	
rekonštrukcia	vonkajšieho	detského	
ihriska	Karibik	pri	Materskom	centre	
Úsmev	v	Piešťanoch.	Dôležitým	as
pektom	ihriska	je	to,	že	je	zamerané	
na	deti	od	0	do	7	rokov.	Nachádza	
sa	v	blízkosti	Materského	centra	
Úsmev,	takže	rodičia	majú	zároveň	
k	dispozícii	vnútorný	priestor	centra	
napr.	na	kojenie,	prebaľovanie,	
prezlečenie	detí,	prípravu	stravy,	
hygienu	a	toaletu.	Ihrisko	vytvára	
bezpečný	priestor	pre	deti	v	ranom	
veku.	Rodičia	tak	nie	sú	odkázaní	na	
návštevu	ihrísk	pre	malé	deti,	ktoré	
sú	často	súčasťou	reštauračných	
zariadení.

Najviac	hlasov	v	okrese	Galanta 
získal	projekt	Čistá príroda - čisté 
brehy v okolí vôd.	Slovenský	ry
bársky	zväz	chce	spolu	s	členmi	
pokračovať	v	úspešnom	projekte	
čistá	príroda	-	čisté	brehy	v	okolí	
vôd	z	roku	2021	a	aktívne	sa	zapojiť	
do	likvidácie	čiernych	skládok	
a	zberu	odpadu	z	brehov	rybárskych	
revírov.	Zároveň	chcú	vyčistiť	príro
du	od	odpadu,	ktorý	škodí	všet-
kým.	Sú	to	postupné	kroky,	ktoré	
dokážu	svojim	aktívnym	prístupom	
urobiť	pre	prírodu.	Skládky	odpadu	
sú	veľkým	problémom,	nakoľko	
znečisťujú	nielen	prírodu,	ale	majú	
dopad	aj	na	spodné	vody	a	pôdu.	
Odpad,	ktorý	po	ľuďoch	zostáva	
v	prírode	sa	rozkladá	pomaly	alebo	
vôbec.	Vznikajú	tak	aj	nebezpečné	
skládkové	plyny,	ktoré	škodia	život
nému	prostrediu	a	v	neposlednom	
rade	aj	ľuďom.

TOP
PROJEKTY
participatívneho

rozpočtu

V	treťom	ročníku	participatívneho	
rozpočtu	trnavskej	župy	obyvateľky	
a	obyvatelia	v	online	hlasovaní	rozhodli	
o	podpore	54	občianskych	a	komunitných	
projektov.	Spolu	bude	rozdelených	
celkovo	250-tisíc	eur,	pričom	nápady	
budú	realizované	už	v	tomto	roku.

V online hlasovaní mal každý hlasujúci možnosť podporiť 
mini málne 3 projekty, a celkovo bolo odovzdaných 
35.734 hlasov. Hlasovanie verejnosti malo 50-percentnú 
váhu pri rozhodovaní, druhú časť tvorili hlasy členov 
deliberatívnych fór. Reali zácia 54 úspešných projektov je 
naplánovaná na ten to rok, pričom jeden občiansky alebo 
komu nitný projekt mohol od nás získať do 5.000 eur.

Autor:	Ján	Raclavský
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ZÁBAVA	PRE	CELÚ	RODINU
Nastúpte	do	Výletného	Vlaku	Mária	Terézia,	ktorý	vás	prevezie	

do	histórie.	Stretnite	sa	s	fascinujúcimi	príbehmi	Márie	Terézie	na	
ceste	z	Bratislavy	do	Holíča,	alebo	z	Nového	Mesta	nad	Váhom	
do	Galanty.	Spolu	s	rodi	nou	budete	jeden	tím	a	v	cestovateľskom	
denníku,	ktorý	dostanete	pri	nastúpení	do	vlaku	budete	po	celý	
deň	hrať	hru,	ktorá	zabaví	nielen	deti,	ale	aj	dospelých.	Ako	
bonus	získate	aj	nové	vedomosti	zaujímavou	formou.	Návšteva	
múzea	nemusí	byť	nuda.	Vychutnajte	si	spoločný	výlet	a	o	nič	
sa	nemusíte	starať.	V	cene	lístka	na	Výletný	vlak	Mária	Terézia	je	
nielen	jazda	historickým	vlakom	s	divadelným	príbehom,	ale	aj	
celodenný	program	s	garantovanými	vstupmi	a	dopravou	medzi	
jednotlivými	atrakciami.	To	všetko	
v	sprievode	koordinátorov	z	Tr
navského	kraja	zážitkov,	ktorí	vám	
nielen	spríjemnia	výlet,	ale	počas	
celého	dňa	aj	pomôžu.

NIE	LEN	TAK	HOCIJAKÝ	 
SPOLUCESTUJÚCI
Už	samotná	cesta	historickou	

mašin	kou	je	zážitkom,	o	to	viac,	keď	
do	vlaku	pris	túpia	herci	z	Divadla	
Jána	Palárika	v	Trnave	v	historických	
kostýmoch.	Tešiť	sa	môžete	nielen	
na	známe	tváre	a	fantastické	výkony.	
Stanete	sa	súčasťou	divadelného	
predstavenia,	ktoré	sa	bude	odohrávať	
počas	jazdy	priamo	vo	vlaku.	A	ktovie,	
možno	bude	mať	šťas	tie	a	prisadne	si	
k	vám	samotná	Mária	Terézia,	ktorá	
vám	pomôže	odpovedať	na	otázky	

a	vylúštiť	záhadu.	
Mysleli	ste	si,	
že	o	pano
vníčke	
viete	všetko?	Presvedčte	sa,	že	
dejepis	nemusí	byť	nuda.

NOVÉ TRASY S NOVÝMI 
PRÍBEHMI
Stovky	nadšených	cesto

vateľov	odviezli	minuloročné	
Výletné	vlaky	Pálffy	a	Štefánik	do	
Smoleníc	a	Brezovej	pod	Bradlom.	
Tieto	prázdniny	preberá	štafetu	

Výletný	vlak	Mária	Terézia,	ktorý	na	
dvoch	trasách	odkryje	nové	tajomstvá.	

Nasadnúť	môžete	v	Bratislave	alebo	v	Malackách	a	odviezť	sa	
do	Holíča.	Historická	mašinka	z	Nového	Mesta	nad	Váhom	cez	
Piešťany	a	Trnavu	vás	zase	zoberie	na	výlet	do	Galanty.	Prečo	
cestuje	panovníčka	práve	tam?	

DO	HOLÍČA	AKO	NA	CHALUPU
Asi	tak	nejako	by	sa	dnes	dalo	popísať,	prečo	manželia	

Habsburgovci	svojimi	deťmi	a	kráľovským	dvorom	navštevova
li	toto	mesto	na	Záhorí.	František	Lotrinský	prestaval	Holíčsky	
zámok	aj	žrebčín	v	Kopčanoch	a	rád	sa	na	tieto	miesta	pravidelne	
vracal.	Na	týchto	miestach	to	dýcha	históriou	na	každom	kroku.	
Navštívte	aj	bylinkovú	záhradu	a	začlnkujte	si	v	zámockej	vodnej	

priekope.	Vedeli	ste,	že	aj	Slovensko	
má	svoj	„Stonehenge“?	Určite	sa	pri	
návšteve	Holíča	nezabudnite	odfotiť	
pri	megalitoch,	unikátnom	komplexe	
monumentálnych	opracovaných	kul
tových	balvanov	s	prastarými	rytinami.

GALANTA,	AKO	JU	NEPOZNÁTE
Mesto	ležiace	v	srdci	Matúšovej	

zeme	na	Južnom	Slovensku	bolo	
statkom	významného	grófskeho	
rodu	Esterházyovcov.	Cestovateľský	
denník,	ktorý	dostane	te	pri	nastu
povaní	do	vlaku	vám	pomôže	odkryť	
spojenie	medzi	členmi	tohto	rodu	
a	rakúsko-uhorskou	panovníčkou	
Máriou	Teréziou.	Navštívite	tu	ne
ogotický	kaštieľ,	renesančný	kaštieľ	
aj	Vlastivedné	múzeum.	Prehliadky	
sú	šité	na	mieru	detským	bádateľom,	
ktorí	si	budú	môcť	vyskúšať	napríklad	
netradičné	pokusy	v	historickej	lekárni	
a	zažiť	mnoho	ďalších	prekvapení.

NIEČO	AJ	PRE	VLÁČIKOVÝCH	NADŠENCOV
Zaspomínať	si,	aké	malo	cestovanie	vlakom	v	minulosti	čaro,	

si	budete	môcť	jazdou	v	živých	muzeálnych	exponátoch.	Stačí	si	
len	vybrať,	či	sa	chcete	odviezť	v	motorovom	vozni	vyrobenom	
v	roku	1967,	ktorý	dostal	prezývku	Túlavá,	pretože	sa	túlal	po	
železničných	tratiach	a	slúžil	ako	merací	vlak.	Alebo	nasadnete	
do	dreveného	zrekonštruovaného	vozňa	menom	Krásavec	z	roku	
1911,	ktorý	je	ťahaný	motorovým	rušeňom	Veľký	Hektor.	Na	prvú	
jazdu	v	sezóne	2.	júla	si	Trnavský	kraj	zážitkov	pripravil	skutočnú	
lahôdku.	Nenechajte	si	ujsť	jazdu	historickým	vlakom	s	parným	
rušňom	Mazutka.	Stačí len kliknúť na www.krajzazitkov.sk 
a	prázdninové	dobrodružstvo	vo	vlaku	sa	môže	začať.

Rodinné prázdninové dobrodružstvo 
ktoré musíte s ďeťmi zažiť

Pomaly ale isto začínajú letné prázdniny, 
a my rozmýšľame nad tým, kam sa 

vybrať s našimi deťmi na dovolenku, 
alebo výlet počas letných dní. Krajská 
organizácia cestovného ruchu, známa 

ako Kraj zážitkov, za jej existenciu 
dokázala vymyslieť veľké množstvo 

atraktívnych podujatí, ktoré sú určené 
pre celé rodiny. Po veľkom úspechu 
z minulého roka, aj tento rok počas 

letných prázdnin odštartuje zážitková 
cestu vlakom, ktorú obohatia pútavé 
hrané príbehy hercov z Divadla Jána 

Palárika v Trnave. Som presvedčený, že 
výletné vlaky budú jedinečným zážitkom 

nielen pre deti, ale aj pre dospelých.

Pavol Kalman, vicežupan

Autor:	KOCR
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B O D K A  N A  Z ÁV E R

Vyhlásili sme víťazov 
Ekologického činu 2021
Tento	rok	sme	zorganizovali	11.	

ročník	súťaže	Ekologický	čin	roka.	
Ocenenie	získali	najlepšie	aktivity	za
merané	na	ochranu	a	tvorbu	životného	
prostredia,	ako	aj	na	zvyšovanie	povedo
mia	o	ekologicky	udržateľnom	spôsobe	
života.

Aj prostredníctvom župnej súťaže 
Ekologický čin roka sa snažíme zvid-
iteľniť starostlivosť o kvalitnejšie 
a zdravšie životné prostredie. Je na 
nás všetkých, aby sme sa snažili viesť 
spôsob života šetrnejší k prírode. 
Sme radi, že v Trnavskom kraji býva 
množstvo obyvateľov, ktorým to nie je 
ľahostajné a záleží im na tom, v akom 
stave odovzdáme naše okolie ďalším 
generáciám. 
Odborná	komisia	posudzovala	

27	prihlásených	projektov	v	dvoch	
kategóriách.	Najlepšie	projekty	v	oboch	
z	nich	boli	odmenené	aj	finančne,	a	to	

pre	prvé	miesto	1.200	eur,	pre	druhé	
800	eur	a	500	eur	župa	odovzdala	pro
jektom	umiestneným	na	treťom	mieste.	
Na	základe	vysokého	množstva	kvalit
ných	projektov	kraj	udelil	aj	štyri	čestné	
uznania	s	finančnou	odmenou	400	eur.
Do	prvej	kategórie	sa	zapojili	občian

ske	združenia,	obce	a	dobrovoľníci.	
Spomedzi	prihlásených	zvíťazil	Miroslav	
Milota,	ktorý	na	trase	Holíč	-	Hodonín	
za	viac	ako	dva	roky	vyzbieral	900	vriec	
odpadu,	čo	predstavuje	20	ton	odpadu	
všetkého	druhu.	Komisia	udelila	dve	dru
hé	miesta	občianskym	združeniam,	a	to	
Ober	Nussdorf,	ktoré	zmapovalo	ovocné	
stromy	v	okolí	Horných	Orešian.	Vďaka	
projektu	Kerestúrska	lesná	cesta	občian
skeho	združenia	Cez	Kerestúr	sa	podari
lo	–	aj	s	finančnou	podporou	zo	župného	
participatívneho	rozpočtu	Tvoríme	kraj	–	
vysadiť	jeden	hektár	nového	lesa	pri	obci	
Križovany	nad	Dudváhom.	Na	treťom	 

mieste	sa	umiestnilo	občianske	združenie	
Samaria,	ktorého	členky	sa	zameriavajú	
na	upcyklovanie	odpadových	materiálov.	
O	miesto	sa	s	nimi	delí	dobrovoľníčka	 
Veronika	Sekerová,	ktorá	sa	venuje	
spracovávaniu	zbytkov	z	výroby	najmä	
slovenských	lokálnych	výrobcov.
Druhá	kategória	bola	určená	pre	

materské,	základné	a	stredné	školy.	Prvé	
miesto	obsadila	základná	škola	z	Leopol
dova	s	projektom	„Školský	park	-	miesto	
na	oddych	i	učenie“.	Ide	o	svojpomoc
nú	rekonštrukciu	školského	parku	na	
viacúčelovú	ekologickú	záhradu.	Na	
druhom	mieste	sa	s	projektom	„Vtáčí	
ostrov“	umiestnila	Základná	škola	Viliama	
Paulínyho	-	Tótha	zo	Senice.	Cieľom	
projektu	bolo	urobiť	osvetu	o	Kunovskej	
priehrade	a	upozorniť	na	žijúce	vtáctvo,	 
ktoré	tam	žije.	Územie	je	aj	vďaka	peda-
gógom	a	žiakom	vyčistený,	zbavený	
odpadu	a	nadbytočného	porastu.

Autor:	Peter	Kováčik
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#spolutvorimekraj

TRNAVSKÝ
KRAJ
–
kraj
zážitkov

Krásna príroda,
bohatá história,  
tradičné podujatia 
a množstvo 
kulinárskych zážitkov. 

To je Trnavský kraj.

Pokračujeme v cezhraničnej 
spolupráci s partnerskými krajmi
Hajtman	Zlínskeho	kraja	Radim	Holiš	prijal	naše	pozvanie	a	navštívil	
premiérovo	Trnavský	kraj.	Spolu	s	delegáciami	diskutovali	v	priestoroch	
zrekonštruovanej	Zrkadlovej	sály	Divadla	Jána	Palárika	v	Trnave	o	nadviazaní	
užšej	spolupráce	v	oblasti	cestového	ruchu.	Diskusia	prebiehala	o	podpore	
cezhraničnej	spolupráce	v	oblasti	športu,	ktorá	zahŕňa	organizovanie	
podujatí	s	účasťou	oboch	krajov.	Reč	bola	aj	o	fungovaní	zariadení	sociálnych	
služieb	a	ich	systému	financovania	a	deinštitucionalizácie.	V	oblasti	podpory	
cestovného	ruchu	je	zo	strany	Zlínskeho	kraja	záujem	spolupracovať	pri	
značení	turistických	chodníkov	spoločne	s	našou	župou,	Krajskou	organizáciou	
cestovného	ruchu	Trnavský	kraj	a	Klubom	slovenských	turistov.	Rozhovor	
prebiehal	aj	o	Európskom	zoskupení	územnej	spolupráce	Veľká	Morava,	
ktorého	zakladajúcimi	členmi	sú	Trnavský	samosprávny	kraj	a	Juhomoravský	
kraj.	Perspektívne	môžu	do	zoskupenia	vstúpiť	Trenčiansky	samosprávny	kraj	
a	Zlínsky	kraj.	Cieľom	nového	formátu	spolupráce	je	posilnenie	hospodárskej	
a	sociálnej	súdržnosti	regiónov	prostredníctvom	strategického	riadenia	rozvoja	
územia	v	okolí	spoločnej	česko-slovenskej	hranice.	Tešíme	sa	na	spoluprácu!
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